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„Spomeň si na sobotný deň, aby si ho zasvätil. Šesť dní budeš pracovať a tvoriť všetky svoje diela,  
siedmy deň je však sobota Pána, tvojho Boha. Vtedy nebudeš konať nijakú prácu“ (Ex20, 8-10). 

„Sobota bola ustanovená pre človeka, a nie človek pre sobotu. A tak je Syn človeka pánom aj nad sobotou“ (Mk 2, 27-28). 

BOŽIE SLOVO: (Sk 20,6-7) 

Čítanie zo Skutkov apoštolov: My sme sa po dňoch Nekvasených chlebov odplavili z Filíp a o päť 
dní sme došli do Troady, kde sme sa zdržali sedem dní.  7 Keď sme sa v prvý deň týždňa zišli na 
lámanie chleba, Pavol s nimi hovoril, lebo na druhý deň chcel odcestovať, a pretiahol reč až do 
polnoci. Počuli sme Božie slovo! 

KATECHÉZKA (KKC 2177 – 2183) (na doplnenie www.inky.sk, úvahy/katechézy č. 83, 448, 208, 209, 449) 

O svätej omši, o Eucharistii, toho asi veľa hovoriť nemusíme. Nie sme vari kresťania? A nie sme 
nimi kvôli Božiemu kráľovstvu, v ktorom z nás, obyčajných smrteľníkov, obyčajných slabých ľudí, 
v Božej sile a moci sa môžu stať bohovia (porov. KKC 460)? Veru, Božie kráľovstvo nás uchvátilo, 
pritiahlo i presvedčilo o tom, aby sme sa kresťanmi a katolíkmi stali! Mnohí kresťania, ktorí ešte 
Božie kráľovstvo nepoznajú, si myslia, že ešte len príde – v podobe nejakej krajiny, nejakého Raja, 
kde nás Pán prenesie alebo ho vytvorí rovno tu, na Zemi, a my v ňom budeme šťastne žiť. Ale Ježiš 
hovorí niečo iné. Vraví: „Božie kráľovstvo neprichádza tak, že by sa to dalo spozorovať.  21 Ani 
nepovedia: “Aha, tu je!” alebo: “Tamto je!”, lebo Božie kráľovstvo je medzi vami.“ (Lk 17,20-21) 
Stavím sa, že keď toto Ježiš hovoril, mnohí, vari aj všetci, sa začali obzerať a pýtať sa: Pane, kde, 
kde je to Kráľovstvo? Nič nevidíme, iba teba… A presne o tom to je! Božie Kráľovstvo nie je nijaké 
miesto, nijaký Raj, nijaká krajina! Božie Kráľovstvo – to je Kristus! Kristus Ježiš osobne! Keď 
hovoril tieto slová, bol to On, kto stál medzi nimi a kto bol tým Kráľovstvom, o ktorom hovoril. 
Vojsť do kráľovstva znamená vojsť do Krista a ostať v ňom, „ostaňte vo mne a ja vo vás. Ako 
ratolesť nemôže prinášať ovocie sama od seba, ak neostane na viniči, tak ani vy, ak neostanete vo 
mne.“ (Jn 15,4) nalieha Ježiš. Alebo apoštol Pavol: „oblečte si Pána Ježiša Krista.“ (Rim 13,14) Žiť 
v Kráľovstve znamená žiť z Krista, ako znova On sám hovorí, že „ak nebudete jesť telo Syna člove-
ka a piť jeho krv, nebudete mať v sebe život.“ (Jn 6,53) Ako ale jesť Kristovo telo, ako piť Jeho Krv, 
ako si obliecť Ježiša, ako doňho vojsť a byť v Ňom? Krstom a Eucharistiou. Krstom do Krista 
vchádzame, tak to hovorí Písmo, že „všetci, čo ste pokrstení v Kristovi, Krista ste si obliekli.“ (Gal 
3,27) No a Eucharistiou v Ňom zotrvávame, ako zase Písmo učí inde, keď vraví: „Nie je kalich 
dobrorečenia, ktorému dobrorečíme, účasťou na Kristovej krvi? A chlieb, ktorý lámeme, nie je 
účasťou na Kristovom tele?  17 Keďže je jeden chlieb, my mnohí sme jedno telo, lebo všetci máme 
podiel na jednom chlebe.“ (1 Kor 10,16-17) Krst nám otvoril bránu k Prameňu Života, ku Kráľov-
stvu Boha, ktorým je Boh sám v osobe Krista Ježiša. Eucharistiou potom plnými dúškami z tohto 
prameňa pijeme Boží Život, nebeský Život, Život Kráľovstva! Mnohí kresťania, ktorí tieto dary ešte 
nepoznajú či ich odmietajú, čakajú, kedy Kráľovstvo príde a kedy doň budú môcť vojsť. My už ale 
vieme, že opak je pravdou. Písmo vraví, že Boh „nás vytrhol z moci tmy a preniesol do kráľovstva 
svojho milovaného Syna,  14 v ktorom máme vykúpenie, odpustenie hriechov“  (Kol 1,13-14) – už tu 
a teraz! Ak sme uverili, obrátili sa a ak sme prijali dar krstu, dar novej identity, ktorý nám Boh 
daroval, potom túto skúsenosť denne zažívame – a najviac zo všetkého v Eucharistii. Scott Hahn, 
bývalý protestant, ktorý objavil krásu Evanjelia a porozumel Božiemu konaniu a stal sa katolíkom, 
o tom hovorí: „Ako katolíci musíme mať odvahu vziať Krista za slovo a prijať Jeho prísľuby tak, ako 
ich povedal. Dal nám ohromujúci prísľub, že už jeho vlastná generácia uvidí Božie Kráľovstvo – 
a my dnes hlasno dosvedčujeme, že to naozaj splnil! Pre všetky časy ustanovil Eucharistické Krá-
ľovstvo, ktorým je Cirkev. Povedal, že sa vráti čoskoro – a vrátil sa! Povedal, že Kráľovstvo je už tu 
– a ono je! Je tak blízučko, ako najbližšia miestna farnosť, v ktorej Kristus kraľuje v Eucharistii.“ 
Eucharistia a Cirkev sú navzájom najtesnejšie spojené. Eucharistia je Telo Krista, Živý Kristus – ale 
to je aj Cirkev. Ona je to isté Kristovo Telo, Nevesta, ktorá je s Kristom „dvaja v jednom tele“ (Ef 
5,31) a je tak samotným Kristom (Sk 9,5). Cirkev je ale Kristovým Telom len a jedine preto, že má 
účasť na Eucharistii. Ako sme už počuli, sme jedným Kristovým Telom len preto, že máme účasť na 
jednom Eucharistickom Chlebe. Ale súčasne môžeme mať účasť na Eucharistii a piť z nej plnými 
dúškami Boží Život v Duchu Svätom (Jn 7,37; Zjv 21,6) len vtedy, ak sme pevne začlenení, vtelení 
do Tela Cirkvi, ak sme s Cirkvou a v Cirkvi navzájom jedným Telom a navzájom sme si údmi 
a vidíme, vnímame, cítime a prijímame jeden druhého „vo viere v hlbokej jednote tajomného tela - 
Cirkvi, čiže ako "niekoho, kto patrí ku mne"“ (Novo milleniou ineunte 43) – pretože presne takto 
samých seba vidíme, týmto sami v sebe sme: jedno-jediné telo, jedna-jediná bytosť, jeden-jediný 
Kristus. Bez toho síce môžeme k sv. prijímaniu pristúpiť, ale nikdy Kráľovstvo ani Boží Život 
nezažijeme. Prijať Krista v Eucharistii znamená prijať Ho aj v Tele Cirkvi. Je to totiž jedno a to isté 
Telo, jeden a ten istý Kristus. Prijať Eucharistiu znamená stať sa s Kristom jedným Telom – 
v Chlebe i v Cirkvi. Ísť na prijímanie znamená túžiť stať sa jedným Telom so všetkými, ktorí s nami 
stoja v rade na Nebeský Chlieb. Ak toto vylúčime – ak netúžime byť jedno Telo s bratmi a sestrami 
v Cirkvi, ak to berieme len akosi symbolicky, „akože“, formálne, ak je pre nás Cirkev len vonkajšia 
inštitúcia, do ktorej patríme, lebo sme boli pokrstení a plníme si „nedeľnú povinnosť“ – potom sme 
mimo Krista. Potom aj sväté prijímanie je pred nami zapovedané – a aj keď ho prijmeme, tak len na 
vlastné odsúdenie (1Kor 11,29), akoby bolo len „oplátkou“, ale nie ako Živého Krista. 

UVAŽOVANIE: 

Cirkev od počiatku stanovovala, že 
v nedeľu sú všetci kresťania 
povinní zísť sa na slávenie Eucha-
ristie. Nie preto, že by to veriacim 
kresťanom musel niekto nariaďo-
vať! Ale zďaleka nie vždy, nie 
všade a nie všetci kresťania môžu 
byť denne na Eucharistii, aj keby 
ako túžili. Bolo teda potrebné 
stanoviť, kedy teda bude ten deň, 
v ktorý sa zhromaždia všetci, aby 
spoločne slávili „sväté zhromažde-
nie“, ako prikazuje už Starý zákon 
o Pánovom dni (Lv 23,3). Od čias 
apoštolov týmto dňom je nedeľa. 
Nezúčastniť sa v nedeľu na sv. 
omši a nemať na to sakramentsky 
dobrý dôvod, pre ktorý len 
s veľkým smútkom a veľkou 
bolesťou v srdci vynecháme niečo 
nášmu srdcu tak drahé, krásne 
a nesmierne, ako je svätá omša, je 
smrteľný hriech, vedúci do zatra-
tenia – a my už vieme prečo! 
Pretože Cirkev, zhromaždená na 
Eucharistii, je vrcholom prežívania 
Božieho Kráľovstva, samého Neba 
na Zemi! Ak len tak odmietame 
toto slávenie – tak odmietame 
samo Kráľovstvo, samo Nebo, 
samu spásu. Volíme si zatratenie. 
Synoda v Elvíre v roku 300 preto 
stanovovala, že kto sa tri nedele po 
sebe bez dôvodu nezúčastní na sv. 
omši, má byť aj navonok vylúčený 
z Cirkvi! 

DO PRAXE: 

Práve kvôli sv. prijímaniu a kvôli 
fyzickému zhromaždeniu sa Cirkvi 
na slávení nie je a nikdy nemôže 
byť platnou sv. omša na internete, 
v rádiu alebo v televízii. Ak 
nemôžeme nijakovsky na omši 
byť, je dobré, že môžeme aspoň 
takto sv. omšu sledovať – ale nie je 
to účasť na sv. omši.  

Riadnou platnou nedeľnou sv. 
omšou je každá sv. omša, ktorá 
sa slávi v akomkoľvek obrade 
a v akejkoľvek forme od soboty 
večera do nedeľnej polnoci, úplne 
rovnako, bez výnimky a pre 
každého. To preto, lebo omša je 
vrchol, ale nie jediná náplň nedele. 
Je na nás, aby sme si účasť na sv. 
omši zadelili tak, aby sme mali 
dosť času a priestoru aj na ostatné 
veci, ktoré k nedeli patria. 

OTÁZKA: 

Telo Cirkvi a Telo Eucharistie – 
ako som na tom v prijímaní 
jedného Krista v oboch podobách? 


